
Oldermandens beretning 2022 

Aktiviteter igennem året:

Sankt Hans bål: 
Der var bål på marken, tak til Helle og Martin for lån af marken.
Der må gerne køres grenaffald på, husk at af det med Helle eller Martin.

Fugleskydning: 
Er flyttet pga. 50 års jubilæum. 

Indvilgelse af skolen:
I juni havde vi indvilgelse af Skolen, et hyggeligt argument med taler, mad og 
snoreklip.

Sommerfest:
Blev afholdt i Skolen, det var en dejlig aften med mad, revyen havde lavet en light 
version, ca. 100 deltog.
Tak til alle dem der gav en hånd med.
Uden denne velvillighed fra alle, er det ikke muligt at afholde sådant et 
arrangement.
Sommerfest 2022 i laden 13-8

Loppemarked:
En rigtig hyggelig dag hvor der var blevet plads til ca. 100 boder, tak til Merete, og 
alle andre der gav en hånd med.
Bylauget står for pølseboden og øl, vand, kaffe, kage boden, der var flyttet op i 
skolen.
Der bliver afholdt loppemarked igen i år, den første søndag i september den 4-9, 
kontakt Merete hvis man vil have en stadeplads.

Julemarked  2021
Igen i blev der afholdt julemarked, og det med stor succes igen, der var igen et stort 
udvalg af husflid, hjemmelavet marmelade, likør og meget andet, den udvidet 
caféen var åben hele dage.
1000 tak til alle der gjorde det mulig for at afholde arrangementet, både med 
arbejdet og alle de mange sponsorater, ca. 600 besøgende.
Vi modtog Bygningsfredningsprisen af Lokal historisk forening for vores flotte 
arbejde med renoveringen af skolen.
Der bliver afholdt julemarked igen 2022
    
Fælles spisning:
Der blev afholdt 8 fællesspisning.
Der er mellem 30 og 55 deltager.
Der blev lavet rigtig god mad og rigeligt af den.
Tak til alle der deltog med madlavning og oprydning. 



Banko 2022: 
Der er blevet afholdt 2 banko aftner, hyggeligt som sædvanligt.
Der er banko igen i år. 

Julefrokost 2021
Blev aflyst pga covid 19

Repair-Cafe
Repair-Cafe har haft åbent ca 12 gange i løbet af perioden, hvor man kan man 
komme og få hjælp til at for ting repareret i stedet for at kasser det. 

Fredagsbar:
Bliver afholdt den første fredag hver måned mellem 17-19
Et altid hyggeligt arrangement, hvor man lige for sagt god weekend venner og 
naboer, tak til Ole og Sue.  

Diverse arrangementer: 
Ud over dette er der, bla. gymnastik, pilates, yoga, udflugter, kreativ aften.

Pga covid 19 har der været er del aflysninger i løbet året, det ser ud til at covid 19 
har sluppet taget i os, så vi glæder os til at køre fuldt program det næste år.

Fælles for alle arrangementerne er at det har været meget hyggeligt.
Det mener jeg også at de skal være.

Kommende argumenter:

Bylauget har 50 års jubilæum i år, det vil blive festligholdt lørdag den 11 juni 

Gadekær:
Tak til Jørdis og Bjarne for at passe gadekæret.
Der har været afholdt et par arbejdsdage, hvor der var stort fremmøde, der blev 
skolehaven også ordnet, tak til Jørgen der passer haven og holde øje med huset.
Tak til alle der har givet en hånd med.

Legeplads:
Vi har stadig 25.000.- fra Lejre Kommune, til at bygge legeplads for, i samarbejde 
med Lejre Kommune der har ansvaret for legepladsen.
Der er en arbejdsgruppe der har lavet alt ”fodarbejdet” og tak for det, men de er så 
er gået lidt i stå, så hvis der er nogle der vil overtage er i mere en velkommen, ellers 
går arbejdsgruppen i gang når der er overskud til det.



Bylaugshuset:  
Efter huset brændt ned i 2020, blev det besluttet at Lejre Kommune ville opføre 
huset igen på samme sokkel, og i samme stil som Den Gamle Skole, huset bliver 
opført med to toiletter, hvor det ene er et handikap toilet, begge med tilgang 
udefra, resten af huset bliver depot/arbejds/multi-rum.
Det ser ud som om det kommer til at ske i år.

Den gamle skole: 
Vi er så småt ved at være færdig med den store renovering. 
Klokke er blevet sat op i klokketårnet. 
Der er blevet lagt nyt gulv i skolestuen.
Der er gang i maling af vinduerne, vi mangler lige de sidste.
Huset er blevet kalket.
I kontorfællesskab på første sal har vi stadig 2 lejere, en har sagt op, og der er 
kommet en ny til.
Der vil komme et par arbejdes dag hvor vi skal ha klaret de sidste ting, maling af for 
og bag gang, male vinduer udvendigt, sværte sokkel.
Igen en stor tak til de frivillige for de mange, mange timers arbejde, de har lagt i 
vores skole projekt.

Skilte:
Vi har haft et godt samarbejde med Nationalpark Skjoldungernes Land, om info 
skilte på trekanten og ved Den Gamle Skole, og de har indvilligede i at betale alle 
skilte.
Skiltene er nu sat op.

Hjertestarter:
Har været i brug to gang.

Hornbeer:
Vi har været ude og hjælpe Hornbeer med åben hus arrangement en gang i 2021, 
som tak er de rigtige flinke når vi skal bruge øl til vores arrangementer. 

Fibernet:
Som i nok har lagt mærke til er der lagt rør ned til fibernet i hele byen, og som jeg 
har forstået det er der ikke lagt selve fibernettet ned endnu, i starten kunne men 
kun lave aftale med TDC, men nu kan man frit vælge udbyder, hvornår det kommer 
til at ske ved vi ikke, men formodentligt i løbet af sommer/efterår.

Alt dette kunne ikke lade sig gøre uden en god og arbejdsvillig bestyrelse, og en
stor kreds af borger omkring bestyrelsen, jeg vil gerne sig tak til bestyrelsen og alle

andre der gør et stykke arbejde for at holde gang i vores dejlige lille by,
 og for godt og hyggeligt samarbejde i det sidste år.

Til sidst tak for den store opbakning og tilslutning fra byens borger
til Bylaugets arrangementer 
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